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ПРОТОКОЛ 

№ 5 

 
Днес, 22.03.2024 г., от 16.30 ч. в зала 304 на община Шумен се състоя 

заседание на ПК по „Екология, селско стопанство и води”. 

 

На заседанието присъстваха:  

Светлозар Начев    - председател 

Васил Тодоров     - зам.-председател  

Павел Караиванов           - член 

Златин Кайряков                    - член  

Димитър Александров            - член 

Гюнай Тефиков            - член  

Александър Денев           - член. 

 

На заседанието присъстваха още: арх. Н. Симеонов - заместник-кмет 

„Строителство и екология“;  г-жа Симона Иванова - ст. експерт „Контрол по 

ЗУТ“; г-жа Ж. Атанасова - гл. експерт „Екология“; г-жа Е. Петрова - ст. 

експерт към отдел „ИСД“.   

 

Заседанието беше открито и ръководено от председателят на ПК г-н 

Св. Начев.  Със 7  гласа „за”, без „против” и без „въздържали се” комисията 

прие следния   

 

ДНЕВЕН РЕД: 

 
  Докладни записки за предстоящата сесия:   

1. Провеждане на редовно присъствено заседание на Общото 

събрание на Асоциация  по водоснабдяване и канализация  на 

обособената територия, обслужвана от „Водоснабдяване и канализация-

Шумен“ ООД, на 29.03.2024 г. - докладна записка от А. Аспарухова - 

председател на обС Шумен  /т. 11 от дневния ред на сесията/; 

2. Предоставяне на активи - публична общинска собственост 

/ПОС/, съгласно чл. 19 от Закона за водите - докладна записка от проф. 

Хр. Христов - кмет на община Шумен  /т. 12 от дневния ред на сесията/; 

3. Отчет за 2023 г. за изпълнение на мерките в Програма за 

управление на отпадъците на Община Шумен с период на действие 2021-

2028 г. - докладна записка от проф. Хр. Христов - кмет на община Шумен  

/т. 19 от дневния ред на предстоящата сесия/; 

4. Отчет за 2023 г. за изпълнение на мерките в Програма за 

намаляване на нивата на замърсяване по показател фини прахови 

частици (ФПЧ10) в атмосферния въздух на територията на Община 

Шумен с период на действие 2023-2027 г. - докладна записка от проф. Хр. 

Христов - кмет на община Шумен  /т. 20 от дневния ред на сесията/; 
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5. Отдаване под наем на земи от Общинския поземлен фонд и земи 

по чл. 19 и §26 от ЗСПЗЗ през стопанската 2024/2025 г. - докладна 

записка от проф. Хр. Христов - кмет на община Шумен  /т. 27 от дневния 

ред на сесията/. 

 

ПО ТОЧКА ПЪРВА  

Докладни записки за предстоящата сесия 

 

1. Провеждане на редовно присъствено заседание на Общото 

събрание на Асоциация  по водоснабдяване и канализация  на 

обособената територия, обслужвана от „Водоснабдяване и канализация-

Шумен“ ООД, на 29.03.2024 г. - докладна записка от А. Аспарухова - 

председател на обС Шумен  /т. 11 от дневния ред на сесията/. 

 

Г-н П. Караиванов - „Има ли становище от общинска администрация по 

докладната записка?“ 

Арх. Н. Симеонов - „Няма какво да променим по предложения дневен 

ред на ОС на АВиК.“ 

Г-н Св. Начев - „Предлагам да гласуваме по всички точки от дневния 

ред на ОС и да оправомощим нашия представител да гласува със „ЗА“ по 

тях.“ 

 

Със 7 гласа „за”, без „против” и без „въздържали се” ПК  взе следното 

решение: Оправомощава представителя на община Шумен в ОС на 

АВиК да гласува със „ЗА“ по точките от 1 до 4 вкл., от дневния ред на 

ОС, което ще се проведе на 29.03.2024 г.  

 

 

2. Предоставяне на активи - публична общинска собственост 

/ПОС/, съгласно чл. 19 от Закона за водите - докладна записка от проф. 

Хр. Христов - кмет на община Шумен  /т. 12 от дневния ред на сесията/. 

 

Г-н Св. Начев - „В докладната записка са посочени активите, които 

трябва да бъдат предоставени за управление. Това е законова процедура.“ 

 

Със 7 гласа „за”, без „против” и без „въздържали се” ПК  взе следното 

решение: Подкрепя докладната записка. 

 

 

3. Отчет за 2023 г. за изпълнение на мерките в Програма за 

управление на отпадъците на Община Шумен с период на действие 2021-

2028 г. - докладна записка от проф. Хр. Христов - кмет на община Шумен  

/т. 19 от дневния ред на предстоящата сесия/. 
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Г-жа С. Иванова - „Във връзка с прилагане на Закона за управление на 

отпадъците ежегодно кметът на община Шумен, съгл. чл. 52, ал. 9 от ЗУО, 

внася в Общински съвет Шумен отчет по изпълнението на мерките, 

включени в Програма за управление на отпадъците в община Шумен. 

Отчетът се приема на основание на чл. 21, ал. 2 от ЗМСМА. Актуализираната 

Програма за управление на отпадъците в община Шумен, е с период на 

действие 2021 - 2028 г. и е приета с Решение № 1036 по протокол № 50 от 

29.06.2023 г. на ОбС Шумен. Програмата за управление на отпадъците на 

община Шумен за периода 2021 - 2028 г. е в сила от 13.07.2012 г., посл. изм. 

и доп. ДВ. бр. 100 от 16 Декември 2022 г. и е неразделна част от Програмата 

за опазване на околната среда. Основната цел на Програмата е да допринесе 

за устойчивото развитие на община Шумен, чрез реализиране и прилагане на 

интегрирана система за управление на отпадъците, която следва да доведе до 

намаляване на въздействията върху околната среда, причинени от 

генерираните отпадъци, увеличаване дела на разделно събраните отпадъци, 

както и стимулиране на инвестициите за подобряване управлението на 

отпадъците. Заложени са цели, които са описани подробно и мерки, които 

следва да бъдат изпълнени. Генерална стратегическа цел е „Население и 

бизнес на община Шумен, които подобряват прилагането на йерархията на 

управление на отпадъците във всички процеси и нива“. Стратегическите 

цели, гарантиращи постигането на генералната стратегическа цел са: Цел 1: 

Намаляване на вредното въздействие на отпадъците чрез предотвратяване 

образуването им и насърчаване на повторното им използване; Цел 2: 

Увеличаване на количествата на рециклираните и оползотворени отпадъци и 

Цел 3: Намаляване на количествата и на риска от депонираните битови 

отпадъци. По-подробно са изложени изпълнението на мерките по 

стратегическите цели в шестмесечния срок на изпълнение.“ 

Г-н Св. Начев - „Ще посочите ли конкретни мерки? Всичко друго е 

записано в отчета.“  

Арх. Н. Симеонов - „На база на приетата програма за управление 

представяме отчета за миналата година, на шест месеца.“  

 

Със 7 гласа „за”, без „против” и без „въздържали се” ПК  взе следното 

решение: Приема отчета за 2023 г. за изпълнение на мерките в Програма 

за управление на отпадъците на Община Шумен, с период на действие 

2021-2028 г. 

 

  

4. Отчет за 2023 г. за изпълнение на мерките в Програма за 

намаляване на нивата на замърсяване по показател фини прахови 

частици (ФПЧ10) в атмосферния въздух на територията на Община 

Шумен с период на действие 2023-2027 г. - докладна записка от проф. Хр. 

Христов - кмет на община Шумен  /т. 20 от дневния ред на сесията/. 

 



 4

Г-жа Ж. Атанасова - „Програмата е приета през м. февруари 2023 г. с 

решение на ОбС. Съгласно изискванията на закона РИОСВ на база на 

данните от мониторинговата станция към Изпълнителна агенция, следи 

качеството на атмосферния въздух и съответно, упражнява контрол на броя 

превишения на средноденонощните норми, които са допустими, до 35 

превишения на година. На стр. 2 в отчета се виждат резултатите за 

последните три години. Вижда се едно значително намаляване на тези 

превишения - 4 броя за миналата година при 14 през 2022 г. и 18 за 2021 г. 

Това автоматично води до отпадане на изричното задължение общината да 

изготвя такава програма, но това не отменя нейното право при желание, да я 

изготвя. Програмата е изготвена във връзка с това, да се възползваме от 

финансирането по ОП „Околна среда“, за подмяна на отоплителните уреди 

на дърва и въглища с нови актуални, което ще бъде един голям плюс за 

цялата община. Съответно, ще продължим да прилагаме други мерки, които 

водят до намаляване на замърсяването на атмосферния въздух. Изписани са 

мерките. Съгласно приетата програма те са разпределени в сектор „Битово 

отопление“ - това е подмяната на отоплителните уреди. Програмата е 

подготвена, кандидатствахме и очакваме финализирането на оценката и 

съответно, подписване на административен договор. Продължава 

газификацията на града. Има обща схема, която е одобрена и с нея се 

съгласуват и одобряват проектите. Имаме 19 броя проверки, свързани със 

забраната за изгаряне на отпадъци. Съставени са 13 акта и са издадени 

наказателни постановления, включително и за нерегламентирано изгаряне на 

отпадъци в жилища. Наредбата за изискванията за дървесината за битово 

отопление е изработена и е качена на сайта на общината. Там се 

регламентира влажността на дървесината, която се предлага и която 

допринася за намаляване на емисиите. Записана е мярка относно 

подпомагането на социално слабите хора, които получават парични средства 

за плащане към доставчиците. В мерките „Транспорт“ се акцентира на 

организирането на повече паркоместа в цялата система за паркиране. Имаме 

изготвен проект, който предстои да се реализира при осигурено 

финансиране, за платното на ул. „Марица“, който включва и паркинги, и 

зелена площ. През миналата година е реализирана организация на платено 

паркиране пред ДКЦ - там са 50 паркоместа. Във връзка с движението на 

тежкотоварните автомобили има поставени знаци. Ние издаваме 19 броя 

удостоверения за определяне на маршрут на фирми, които транспортират 

строителни отпадъци, за тяхното оползотворяване в кариерата в с. Златна 

нива. Във връзка с развитието на велоалеите в рамките на проекта за 

рехабилитация на ул. „Марица“ е изградена велоалея. Също така е изготвен и 

е в процес на одобряване проект за  реконструкция на бул. „Симеон Велики“, 

в който също има включена велоалея.“ 

Г-н В. Тодоров - „Доколкото си спомням, предният екип беше заложил 

изграждане на велоалеи по бул. „Симеон Велики“.“ 

Г-жа Ж. Атанасова - „Миналата година за „С. Велики“ беше само 

проекта. Сега върви одобряване.“ 
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Г-н В. Тодоров - „Т.е., ползвате този проект, който е останал от 

предния екип?“     

Г-жа Ж. Атанасова - „Той е заложен, не е нещо ново.“ 

Г-н П. Караиванов - „Тази велоалея ще бъде от „Кьошковете“ до 

„Алкомет“?“ 

Г-жа Ж. Атанасова - „Ще бъде по целия бул. „С. Велики“ до края на 

града.“ 

Арх. Н. Симеонов - „В момента тази велоалея малко се 

преконфигурира.“ 

Г-жа Ж. Атанасова - „Първоначалният проект беше връзка от ул. 

„Марица“, край Пазара и бул. „С. Велики“. Сега ще се включи и ул. 

„Раковска“.“ 

Г-н Зл. Кайряков - „В мерките за намаляване праха от пътните платна е 

заложено миене на стойност 0,85 хил. лв. Техническа грешка ли е това?“ 

Г-жа Ж. Атанасова - „Това е действителния разход през миналата 

година. Миенето започва от високата част на града към по-ниската. Поради 

ремонтните дейности общинското предприятие не предприе такова миене. 

Ограничиха се само до машинното метене, тъй като водата, изтичайки се в 

участъците където се работи може да доведе до нарушаване на графика на 

строителите. Отново казвам, че миналата година първоначалното предвидено 

миене беше ограничено. За оросяването са изразходвани 8,1 хил. лв. през 

2023 г. - само за основните булеварди там, където е най-натоварено 

движението.“  

Г-н Зл. Кайряков - „Тази година строителството на улиците 

продължава.“ 

Г-жа Ж. Атанасова - „В тези зони, където е завършено строителството 

няма да има проблем с миенето. Сега колегите започват подготовката за 

миене. Тази година нямаше голяма зима и нямаше разпръскване на пясък и 

други инертни материали. Това също намалява необходимостта от основно 

миене на улиците.“ 

Арх. Н. Симеонов - „Когато е разкопано няма как да се мият улиците, 

те ще се разкалят още повече.“ 

Г-н Зл. Кайряков - „Миенето е едно от основните предпоставки за 

намаляване на ФПЧ. От 2000 г. в общинското БКС е имало 8 водоноски, с 

които са миели града на две смени, ежедневно - главните улици, а кварталите 

два пъти в месеца. Мисля, че трябва да вървим в тази посока.“   

Г-жа Ж. Атанасова - „Тогава се е метяло на ръка. Сега има машинно 

метене и мотометачките вървят по главните улици ежедневно, където 

запрашаването от пътни превозни средства е най-голямо и не се налага 

допълнително миене. Машините ръсят вода, четките събират отпадъка.“ 

Г-н Св. Начев - „Наистина трябва да се мисли за по-често миене. Ще 

посоча един пример - започва да се мие улицата, където е Механотехникума 

и всичко се стича към ул. „Преслав“. След изсъхване на това, което е 

останало след миенето се вдига такъв прахоляк, че няма никакво спасение. В 

момента има два пръста прах там.“ 
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Г-жа Ж. Атанасова - „Проблем възниква когато се мие с маркучи. 

Тогава струята вода е по-силна и има оплаквания, че колите са удряни от 

камъчета. Сега се предпочита да се прави оросяване, при което налягането на 

водата е по-слабо, но води до намокряне на тези частици и отвеждането им.“  

Г-н Зл. Кайряков - „Това не са упреци към Вас, аз самият имам алергия 

към праха. Когато отида в друг град, дишането ми се оправя, но когато се 

върна в Шумен, отново се появява алергията ми. За да се осъществят тези 

редица мерки за подобряване чистотата на въздуха в града е необходима 

много техника, трябват и обучени хора. Необходимо е да се върви по този 

път.“  

Г-жа Ж. Атанасова - „По-скоро проблемът е с наличието на хора, които 

да могат да управляват тази скъпа техника и електрониката в нея.“ 

 

Със 7 гласа „за”, без „против” и без „въздържали се” ПК  взе следното 

решение: Приема отчета за 2023 г. за изпълнение на мерките в Програма 

за намаляване на нивата на замърсяване по показател фини прахови 

частици (ФПЧ10) в атмосферния въздух на територията на Община 

Шумен с период на действие 2023-2027 г. 

 

 

5. Отдаване под наем на земи от Общинския поземлен фонд и земи 

по чл. 19 и §26 от ЗСПЗЗ през стопанската 2024/2025 г. - докладна 

записка от проф. Хр. Христов - кмет на община Шумен  /т. 27 от дневния 

ред на сесията/. 

 

Г-н Св. Начев - „Колеги, виждате че предложените тръжни цени за 

отдаване под наем или аренда на земите са актуализирани в съответствие с 

инфлацията.“   

 

С 6 гласа „за”, без „против”, без „въздържали се” и един не гласувал 

ПК  взе следното решение: Подкрепя докладната записка. 

 

Поради изчерпване на дневния ред заседанието беше закрито в 16.55 ч. 

     

 

 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ на ПК: /П/ 

                 /Св. Начев/ 

 

 

 

 

ПРОТОКОЛЧИК: /П/ 

     /М. Шарбанова/ 


